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Referat nr. 1 år 2020 
 

LUU:  Elektriker 
Indkaldt af: TCH 
Tid og Sted: Kr, Kringelborg Allé 

Deltagere: 

Fra LUU: 
Tekniq 
Jacob Chr. Svendsen 
Jacob Goldbeck 

Dansk El-forbund (DEF) 
Flemming Jensen 
Henrik Bülow Christensen 

Fra CELF: 
Claus Pedersen – udd. Leder 
Kent Westergaard Nielsen – lærerrepræsentant 
 

Andre 
deltagere: 

Elevrepræsentanter 
Annette Panduro Petersen 
Frederik Bevensee Heien 

Referent: ken Dato: 3. marts 2020 
Udsendt til:  
Afbud: Henning Rasmussen og Peter Lund Olsen 
Bilag:  

Dagsorden: Introduktion af de fremmødte 
 
Rundtur – besøg i H1 (2. del) og lokale 102 (VVS – tidligere bibliotek) 
Holdet havde undervisning i IT sammen med IT holdet. Følte at der gerne måtte komme mere/flere 
emner i faget til 14 dage. 
Forslag fra eleverne om, at IT skal ned i første del i stedet 
Delingen i 2 X 8 uger kunne evt optimeres med en ny fordeling på 10+6 uger. 
Forslag om prøve efter det teoretiske pensum og derefter praktisk prøve efter de sidste uger.  
Det blev påpeget at der også er teori i den afsluttende rapport.  
 
Udvalget: 
Fejlfinding på konnektering og fejl i installationen er vigtigt. 
 
Udvalget anbefaler 10+6 og teoriprøve i den første del og praktisk i anden del. IT-delen er med i de 
første 10 uger. 
 
1. Godkendelse af referat fra sidste møde 
2. Opfølgning 
3. Meddelelser fra formanden. 
4. Meddelelser fra EVU 
5. Meddelelser fra lærlingerepræsentant 
6. Meddelelser fra skolen 
7. Praktikpladsaktiviteter/pladser 
8. Efteruddannelse 
9. Eventuelt 

Pkt 1 
Godkendelse af referat fra sidste møde 

Godkendt 

Pkt 2 
Opfølgning 

Spørgsmålet om at læreren ikke var til stede ved besøg i klasserne, følger skolen udvalgets 
beslutning. 

Pkt 3 

Meddelelser fra formanden 

Flemming har modtaget henvendelse om Vordingborgområdet, at EUC Sjælland vil starte 
elektrikeruddannelsen GF2 i Vordingborg. 20 voksenlærlinge fra kommunen er der indgået aftale 
om. 
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Skuemester – kun én bemærkning på GF2 at Kenneth Klausen skriver at man med fordel kunne 
fremsende rammerne for eksamen. 
Det findes på EVU’s hjemmeside, og udvalget henviser til denne. 
Rammer for elektrikeruddannelsens grundforløbsprøve (GF2) 
 
Spørgsmål om antal udarbejdede spørgsmål til eksamen – Der er udarbejdet spørgsmål iht. 
rammerne for eksamen. 
Bekendtgørelse om prøver og eksamen i grundlæggende erhvervsrettede uddannelser §10 stk. 4 
 

Pkt 4 

Meddelelser fra EVU 

Formanden har forespurgt EVU om deltagelse, men EVU siger de mangler en invitation fra udvalget. 
Udvalget er uforstående, da de bliver indbudt via Outlook og aftalen fra tidligere var, at de lavede en 
plan over besøgene. 
 

Pkt 5 

Meddelelser fra lærlingerepræsentant 

Deltager på avanceret fejlfinding og termografi og det er en positiv oplevelse.  
God gennemgang af uddannelsens indhold og planlægning. 
Kommentarer til læreren er blevet taget til efterretning. 
Godt med rundtur til klasserne. 
 
Indlæg CLP 
CELF har arbejdet med en standard for de forskellige forløb på Praxis. 
Besøg i klasserne – delingen på 2X8 uger i H1 er opfattelsen nuanceret hos eleverne. 
Netværksundervisningen med H1 og GF2 IT var et forsøg, da der var sammenfaldende målpinde. 
 

Pkt. 6 

Meddelelser fra skolen 

Er ved at få nyt administrativt system. Udfordringer med skemalægning. 
GF2 er der 2 hold – 34 elektrikere, heraf 6 EUX 
Købt nyt udstyr – robotter med transportbånd. Kan programmeres i 4 forskellige sprog. Det kan 
anvendes til brobygning og andre hold. 
Robotten kan printe i 3D med det rette udstyr. 
Next-Gen PLC Training hvor man kan programmere uden hardware.  
Elevtilfredshedsundersøgelse (ETU) fra 2019 viser en høj score på mange spørgsmål ift. 
gennemsnittet på grundforløbene på CELF. 
Fysiske rammer er udfordret, og det kan være fordi udstyr står på gangene og i grupperummene. 
Den knap så gode score i Praktik er nok grundet i manglende praktisk arbejde da der er megen 
teori i uddannelsen. 
 
Haft møde med EVU at forlaget stopper med at trykke bøger. 
Undervisningsmaterialer udvikles heller ikke mere men er skolernes ansvar. 
I skoleregi er der forsøgt at lave et samarbejde om materialerne, men uden succes. 
Skuemester på alle moduler. Der arbejdes på skuemester på GF2, H1, svendeprøve og moduler i 
række 2. 
De enkelte skoler er ansvarlige iht. bekendtgørelsen vedr. indhold i uddannelsen. 
 
Samarbejde med udveksling fra Tyskland (Lübeck). Der har også været henvendelse fra Polen. 
 

Pkt. 7 

Praktikpladsaktiviteter/pladser v. Claus Pedersen 

Nyt administrationssystem (LUDUS) så lister kan ikke trækkes endnu.  
Ift 2018 og 2019 er der indgået færre aftaler. Der er dog kommet flere fulde aftaler som kan 
forklare nedgangen. I 2018 34 delaftaler og i 2019 kun 6. Trækket er på elever der har gået på GF 
på CELF. Der kan ikke trækkes på lærlinge som har gået på GF andre steder, men går på CELF på 
HF. 
12+ aftaler i de første 2 måneder i år. 
Der er mange virksomheder uden for lokalområdet, som bruger CELF. 
Bornholmske installatører bruger også CELF. 

https://evu.dk/wp-content/uploads/2019/11/Rammer-for-GF2-pr%C3%B8ve.pdf
https://www.retsinformation.dk/Forms/R0710.aspx?id=161427#Kap5
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I 2019 er der godkendt 2 virksomheder. 
SKP 2 elever fra sidste GF – 11 elektriker og 1 AP – 4 på skolen resten er ude i virksomhederne. 

 

Pkt. 8 

Efteruddannelse 

Havde inviteret til infomøde om AMU, men det blev aflyst pga. manglende interesse. 
Skolen har fremstillet informationsmateriale over kurser. 
Der er indført prøve på hvert kursus. Skolen udarbejder selv prøverne. 
4-5 tilmeldinger på hvert udbudt kursus. 
Forsøg med at afvikle kurser sammen med vores lærlingeforløb. 

 

Pkt. 9 
Eventuelt 

Iab. 
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